

经济 GENERAL ECONOMICS

管理经济

师资力量 FACULTY

熊伟教授, 杜克大学博士, 香港中 文大学(深圳)经管学院学术院长, 深圳高等金融研究院院长,普林斯顿 大学及香港中文大学(深圳)教授,

学术期刊Journal of Finance联合主编

刘民教授,杜克大学博士,深圳高

等金融研究院执行副院长, 金融学理 学硕士项目课程主任,香港中文大学商学院金融系副教授,香港中文大学金融学MBA课程主任,前香港中文大

专业方向 Concentrations

学金融学理学硕士课程主任 **张博辉教授**,南洋理工大学博士,香港中文大学(深圳)经管学院校长讲席教授,深圳高等金融研究院副院 新南威尔士大学商学院教授,新

文大学 (深圳) 经济学理学硕士课程 清华大学五道口金融学院金融

硕士导师, 前美联储达拉斯联邦储备

银行高级经济学家兼政策顾问

逊分校博士,

主任

何捷双教授,印第安纳大学博士,香港中文大学(深圳)经管学院助理 *施康教授,加拿大英属哥伦比亚大 学博士,香港中文大学经济学副教授 教授 学国际金融中心副主任 宋阳波教授, 加州大学洛杉矶分校 *唐杰教授,哈尔滨工业大学(深圳) 香港中文大学 (深圳) 经管学 王健教授,美国威斯康星大学麦迪 经济管理学院教授,深圳市原副市长 香港中文大学 (深圳) 经管学院助理院长(学术),香港中 *张杰博士,上海电气金融集团副总裁,上海电气香港公司执行董事兼总

谢聪教授,加州大学洛杉矶分校博士,香港中文大学(深圳)经管学院助理

Prof. Jinfan ZHANG, PhD, Yale University: Associate Professor, School

Prof. Xiaojian ZHAO, PhD, University of Mannheim; Associate Professor, School of Management and Economics, CUHK-Shenzhen

Prof. Qihui CHEN, PhD, University of California, San Diego; Assistant Professor, School of Management and Economics, CUHK–Shenzhen

Prof. Jieshuang HE, PhD, Indiana University; Assistant Professor, School of Management and Economics, CUHK-Shenzhen

Prof. Yangbo SONG, PhD, University

Prof. Cong XIE, PhD, University of

of California, Los Angeles; Assistant Professor, School o Management and Economics,

CUHK-Shenzhen

刘锋教授,康奈尔大学博士,香港

中文大学(深圳)经管学院副教授 张劲帆教授, 耶鲁大学博士, 香港

中文大学 (深圳) 经管学院副教授

赵小健教授, 德国曼海姆大学博士, 香港中文大学 (深圳) 经管学院副教

陈齐辉教授,加州大学圣迭戈分校博

香港中文大学(深圳)经管学院

国际商务与金融 INTERNATIONAL BUSINESS AND FINANCE

宏观金融经济 MACRO FINANCIAL ECONOMICS

本课程师资是学术界以及业界顶尖力量的融合。 本课程师资是学术界以及业界顶尖力量的融合。

授

助理教授

教授

谢慧华教授,新加坡国立大学博士,香港中文大学(深圳)经管学院助理 叶立新教授, 斯坦福大学博士, 港中文大学(深圳)经济学理学硕士课程主任,美国俄亥俄州立大学经济 教授 学教授 Prof. Wei XIONG, PhD, Duke Prof. Feng LIU, PhD, Cornell University; Associate Professor, School University; Academic Dean, School of Management and Economics, University; Associate Professor, of Management and Economics, CUHK–Shenzhen

CUHK-Shenzhen; Associate Professor of Finance, CUHK Business School; Director of MBA in Finance programme at CUHK, Shatin campus; Former Director of MSc in Finance programme at CUHK, Shatin campus Prof. Bohui ZHANG, PhD, Nanyang Technological University; Presidential Chair Professor, School of Management and Economics, CUHK-Shenzhen; Associate Director, Shenzhen Finance Institute; Professor, UNSW Business School, UNSW Sydney; Associate Finance

Prof. Jian WANG, PhD, University of Wisconsin–Madison; Assistant Dean (Academic) of SME of CUHK–Shenzhen; Co-Director of MSc in Economics programme at CUHK–Shenzhen; Supervisor of Master Program in Finance at TSINGHUA PBC School of Finance; Former Senior Research Economist and Policy Advisor at the Federal Reserve Bank of Dallas

Federal Reserve Bank of Dallas

Prof. Lixin YE, PhD, Stanford University; Co-Director of MSc in Economics programme at CUHK-Shenzhen; Professor of Economics, Ohio State University

Management and Economics, CUHK-Shenzhen; Director, Shenzhen Finance Institute; Professor at Princeton University and CUHK-Shenzhen; Co-editor of the Journal of Finance

Prof. Ming LIU, PhD, Duke University Executive Associate Director, Shenzhen Finance Institute; Director of MSc in Finance programme at

> California, Los Angeles; Assistant Professor, School of Management and Economics, CUHK-Shenzhen Prof. Huihua XIE, PhD, National University of Singapore; Assistant Professor, School of Management and Economics, CUHK-Shenzhen Faculty marked with "*" are Adjunct Professor(s)/Lecturer(s)/Practitioner(s).

*Mr. Ming CHANG, General Manager *Mr. Ming CHANG, General Manager of Structured Finance Department of Grand Resources Group; Formerly managerial positions at the Investment Center (Reserve Management Division) of the State Administration of Foreign Exchange, the People's Bank of China Representative Off ce in the Americas, ICBC Credit Suisse Asset Management Company Limited and ICBC Credit Suisse Asset Management (International) Company Limited.

*Dr. Xin FENG, Principal, Wizardquant,

*Prof. Shu LIN, PhD, The University of Oklahoma; Associate Professor of Economics, CUHK

*Prof. Kang SHI, PhD, University of British Columbia; Associate Professor of Economics, CUHK

*Prof. Yi HUANG, PhD, London

Capital Management

量化经济 QUANTITATIVE ECONOMICS

*昌明先生,现任远大物产集团结构化金融部总经理,曾于国家外汇管理局中央外汇业务中心(储备管理司)、中国人民银行驻美洲代表

理司)、中国人民银行狂美洲代表处、工银瑞信基金管理有限公司和

工银瑞信(国际)资产管理有限公

*冯鑫博士, 宽德资本创始合伙人

*黄毅教授,英国伦敦商学院博士

*林曙教授,奥克拉荷马州大学博士,香港中文大学经济学副教授

*朱海斌博士,摩根大通首席中国

标有"*"的教职人员为兼职教授/讲师/业界导师。

司管理层任职

经济学家

*Prof. Jie TANG, Professor, School of Economics and Management, Harbin Institute of Technology, Shenzhen; Former Deputy Mayor of Shenzhen *Dr. Jie ZHANG, Vice President of Shanghai Electric Financial Group; Executive Director and General Manager of Shanghai Electric Hong Kong Company *Dr. Haibin ZHU, Chief Economist, JP

International Finance

Applied Econometrics

Development Economics

Graduate Internship

Labor Economics

Public Economics and Finance

Banks and Financial Institutions

Directed Research in Economics

Quantitative Methods in Economics



Advanced Macroeconomics

International Trade

Industrial Organization

Behavioral Economics

Health Economics

Communication and Computing (EXCEL/VBA) for Economics

Chinese Economy and Financial Markets

Banking Supervision and Regulation

* Students are required to complete 7 core courses and 5 elective courses offered in the regular terms within the normative study period. Each course carries three credit units. The elective offering is subject to change.

香港中文大学(深圳):

需完成36个学分,其中至少18个学分在该校获得。

选修课 (选2门 / 6个学分)

• 宏观经济政策

• 经济预测

• 增长经济学

• 博弈论与经济分析

• 卫生保障经济学 • 国际金融问题研究

Quantitative Risk Management

如合作项目学生达到以下要求,则可分别获得美国威斯康星大学和香港中文大学颁发的经济学硕士学位。 威斯康星大学: 需完成30个学分,其中至少21个学分在该校获得。

经济学硕士合作项目

Advanced Microeconomics

Advanced Monetary Economics and Financial Markets

Applied Time Series Analysis

Game Theory and Auction Theory

Contemporary Issues in Chinese Financial Development (Practitioner Workshops)

Normative Study Period: 1.5 years

International Financial Management

Capital Markets

Stochastic Models

Market Design

Mining Massive Datasets

Elective Courses (Select 5 Courses/15 Credits)

威斯康星大学麦迪逊分校硕士项目课程 必修课(5门 /15个学分) 微观经济学 | • 计量经济学 | • 微观经济学||

*课程以最终开课为准。

Degree Requirements:

学制: 两年半

• 计量经济学||

• 宏观经济学

UW-Madison: 30 credits in total with a minimum of 21 credits taken in Madison

UW-Madison Master Program Courses Core Courses (Total 5 Courses/15 Credits)

• Microeconomics I

Microeconomics II

Econometrics I

Econometrics II

香港中文大学(深圳)提供的课程与港中大(深圳)经济学理学硕士课程一致。 Partnership Masters Program in Economics

*The course offerings are subject to change. Courses taken at CUHK—Shenzhen are the same as the courses offered by MSc in Economics Programme. Normative Study Period: 2.5 years

Students will be offered two Master degrees after successfully completing the graduate studies at both UW-Madison and CUHK-Shenzhen. CUHK-Shenzhen: 36 credits in total with a minimum of 18 credits taken in Shenzhen

Elective Courses (Select 2 Courses/6 Credits)

· Game Theory & Economic Analysis · Economics of Health Care Issues-International Finance

Macroeconomic Policy

· Economic Forecasting

· Economics of Growth

申请材料 APPLICATION MATERIALS 入学要求: 申请人须具有大学本科学历,且平均分不低于B(GPA 3.0或80分),或同等学历。 材料清单: • 以下任一有效期内考试成绩报告 (须达到如下所述最低要求):

托福 (纸考550、机考213、网考79);或 雅思 (学术类) 6.5;或GMAT (语文21);或 取得由香港或英语国家大学颁发的学位证书; 或 取得由香港或英语国家颁发的专业资格证书; 或

• 至少两位推荐人信息(系统会自动发邮件至推荐人邮箱);

*申请经济学硕士合作项目,需满足威斯康星大学麦迪逊分校经济学硕士的申请要求。

A Bachelor's degree from a recognized university with an average grade of no lower than "B" (3.0 or 80/100); or equivalent.

• Contact details of at least two referees (An email inviting the referee to provide their reference for the applicant will be sent

 \star To join the Partnership Masters Program in Economics, applicants are required to satisfy the admission requirements of the master program at UW-Madison.

申请人须登录官网在线申请系统在线提交申请(www.cuhk.edu.cn/matrix-base/gs/login)。申请费用为人民币300元,

Applicants MUST apply online via the online application system (www.cuhk.edu.cn/matrix-base/gs/login). Applicants are required to pay a non-refundable application fee of RMB300. Applicants shall submit their applications by the following deadlines. Shortlisted candidates will be invited to attend programme interview in due course.

香港中文大学(深圳)高等金融研究院职业发展中心,为学生提供全方位、成体系、人性化的就业指导服务,贯穿个人 定位、职业规划、实习选择、面试求职等各环节,致力于提升学生就业能力,梳理学生职业规划,组织职业辅导课程,

Shenzhen Finance Institute Career Development Center (CDC) is dedicated to providing our students with all-round career preparation and support services. We assist our students with career planning, internship and full-time job search, resume and mock interview. We also organize career-related seminars and activities, develop close relationships with potential employers, set up

Career Development Courses

• Professional Skills Workshops

· One on One Professional Counselling

Recruiting and Networking Activities

CDC Service Career Assessment

CITIC SECURITIES

ZHONGTAI SECURITIES

PING AN SECURITIES

HAITONG SECURITIES

CICC-QIANHAI FUNDS

CHINA MERCHANTS BANK

GUOTAI JUNAN SECURITIES

CSDC

CRBC

CMS

DELOITTE

CHINA AMC

PING AN BANK

MORNING STAR

BOSERA FUNDS

截止时间 Closing Date 13/9/2017

31/1/2018

30/6/2018

开始时间 Starting Date

16/8/2017

14/9/2017 1/2/2018

申请方式及截止日期 APPLICATION PROCEDURE & DEADLINES

申请人应在截止日期前递交申请材料,入围者将适时获邀参加面试。

学费及奖学金 TUITION FEES & SCHOLARSHIPS

• 入学奖学金高达150,000元,将择优发放给符合资格的申请人。

其他认可的等效证明。 本科或硕士学位证,或在读证明;

• 职业证书(如适用); • 其他相关证明材料。

Entry Requirement:

 A copy of Transcript Curriculum Vitae (English) · Personal Statement (English)

不设退款。

• 成绩单; • 个人简历(英文); • 个人陈述(英文);

Checklist: • All applicants must submit one of the following original score reports/certificate within the validity period for assessment: TOEFL (550 Paper-based; 213 Computer-based; or 79 Internet-based); or IELTS (Academic) (6.5); or GMAT (Verbal not lower than 21); or Have a degree from a university in Hong Kong or an English-speaking country; or Have obtained a recognized professional qualification awarded in Hong Kong or an English speaking country; or equivalent. · A copy of Bachelor's and/or Master's Degree Certificate or Student Status Certificate

automatically by the application system.) • A copy of Professional Certificates (if applicable)

Other supporting documents

轮次 Round

02

The tuition fee for the entire programme (2018 entry) is RMB150,000. Merit-based entrance scholarship of as high as RMB150,000 are granted to qualified candidates · Scholarship for Excellence will be awarded subject to satisfactory academic performance. *合作项目 PARTNERSHIP MASTERS PROGRAM 香港中文大学(深圳)与威斯康星大学各自收取相关学费。目前威斯康星大学硕士项目的学费为每学分2000至2200 美元。被录取的学生有机会获得双方学校颁发的各类奖学金。 ₹威斯康星大学奖学金: 高达2万美金 香港中文大学(深圳)奖学金: 高达15万人民币 CUHK-Shenzhen and UW-Madison are responsible for setting and collecting tuition/fees through their own university. Full-time Enrollment Tuition at UW-Madison is currently \$2000-\$2200 US dollars per credit. The students admitted to the partnership program have the opportunity of receiving scholarships from both CUHK-Shenzhen and UW-Madison to cover full/part of their

Scholarship offered by UW-Madison: up to USD20,000 Scholarship offered by CUHK-Shenzhen: up to RMB150,000

职业发展中心 CAREER SUPPORT

搭建实习就业平台,帮助学生轻松步入社会,实现职业梦想。

internship bases and eventually help students realize career goals.

CDC服务体系

• 职业发展课程

"一对一"职业咨询

• 行业解析与技能培训

• 举办各类招聘活动

• 职业测评

中信证券

中泰证券

平安证券

海通证券

华夏基金

招商银行

平安银行

华润银行

德勤咨询

晨星咨询

招商证券

博时资本

中信信托 深圳证券交易所

国泰君安证券

中金前海基金

中国证券登记结算公司

中国人民银行研究局

摩根士丹利华鑫基金

• 课程学费 (2018入学) 总计人民币150,000元。

• 卓越奖学金将根据学业表现授予。

• 组织企业参访 Company Visits • 建立实习基地 Internship Bases • 职业导师计划 · Professional Mentor Program • 制作学生简历册 CV Book 实习机会 Internship Opportunities 中金公司

MASTER OF SCIENCE IN ECONOMICS

RESEARCH BUREAU, THE PEOPLE'S BANK OF CHINA MORGAN STANLEY HUAXIN FUNDS SHENZHEN STOCK EXCHANGE *图片:美国威斯康星大学麦迪逊分校官网、香港中文大学(深圳)CPRO



香港中文大学(深圳) The Chinese University of Hong Kong, Shenzhen

咨询电话: (0755) 8427-3454 电子邮箱: msecon@cuhk.edu.cn 官方网站: http://sfi.cuhk.edu.cn/ 通讯地址: 广东省深圳市龙岗区龙翔大道2001号 邮政编码: 518172 香 港 中 文 大 學 (深 圳)

The Chinese University of Hong Kong, Shenzhen

Email: msecon@cuhk.edu.cn Website: http://sfi.cuhk.edu.cn/ Address: 2001 Longxiang Boulevard, Longgang District, Sh 518172, China

QQ咨询群

😘 微信公众号